
Združenje splošnih knjižnic
Muzejski trg 1a | 3000 Celje | www.zdruzenje-knjiznic.si

Predsednik: Matej Strgaršek
matej.strgarsek@zdruzenje-knjiznice.si | M: 041 214 046

Zapisnik redne letne seje Združenja splošnih knjižnic,

ki je bila v četrtek, 12. decembra 2024, ob 10.00 v Hotelu Astoria na Bledu.

Predsednik ZSK Matej Strgaršek je pozdravil navzoče, nato pa predlagal dnevni red skupščine
in delovno predsedstvo.

Predsednik je predlagal naslednji dnevni red skupščine:

1. Imenovanje delovnega predsedstva skupščine
2. Predstavitev vsebinskega in finančnega načrta ZSK za leto 2025
3. Poročilo o postopku izbire kandidata za predsednika ZSK in odločanje o sklepu UO in
NO ZSK

4. Razno

Dnevni red je bil soglasno sprejet.

Na skupščini je bilo prisotnih 39 direktorjev, štirje direktorji pa so imeli še pooblastila sedmih
direktorjev (pooblastila so priloga zapisniku). Glasovalno pravi�o je tako imelo 46 volilnih
upravičen�ev (od 58).

AD 1
Predsednik ZSK je v delovno predsedstvo predlagal naslednje:

Uroš Mlinar − predsednik
Matej Jazbinšek − član
Luana Male� − člani�a

Nataša Koražija – zapisnikari�a

Verifika�ijska komisija:
Maja Vunšek
Marinka Kenk-Tomazin

Overovatelji�i zapisnika:
Irena Škvarč
Sonja Žakelj.

Člani skupščine na predlog niso imeli pripomb in so ga soglasno potrdili.



AD 2
Vodenje skupščine je prevzel predsednik delovnega predsedstva Uroš Mlinar, ki je pozval
predsednika ZSK, da predstavi programski in finančni načrt za leto 2025.

Predsednik ZSK je najprej predstavil programski načrt. Naštel je člane UO, NO in člane
častnega razsodišča ter njihove naloge, pristojnostni Združenja in pravne podlage, na osnovi
katerih ZSK deluje.
Strokovno delo organov ZSK, predsednika ZSK, UO in NO ZSK skladno s statutom ZSK
obsega naslednje dejavnosti:
̶ zbiranje in posredovanje informa�ij vsem člani�am Združenja za področje strokovnega
dela in splošnega poslovanja knjižni�, s poudarkom na sprotnih informa�ijah glede
delovanja in poslovanja knjižni� skladno s spremembami zakonodaje;

̶ oblikovanje stališč na področju stroke in poslovanja ter predstavljanje in zastopanje
knjižni� v strokovni in splošni javnosti;

̶ sodelovanje z vsemi ustanovami in s posamezniki, z deležniki pri delovanju splošnih
knjižni� (MzK, MIZŠ, NUK, IZUM, JAK, ZBDS, Skupnost občin Slovenije, Združenje
mestnih občin Slovenije, FF, sindikat direktorjev na področju kulture SINKUL …);

̶ sodelovanje z deležniki v knjižni verigi: avtorji, založniki, knjigotrž�i;
̶ Sodelovanje v strokovnih delovnih skupinah za področje splošnih knjižni� in izdelava
strokovnih gradiv;

̶ oblikovanje posebnih komisij in delovnih skupin skladno s Statutom ZSK za oblikovanje
različnih aktov, dokumentov ter drugih poslovnih in strokovnih podlag, ki nudijo člani�am
Združenja podporo pri doseganju skupnih �iljev; organiza�ija dela in priprava gradiv za
delovne skupine in komisije, ki jih imenuje UO ZSK;

̶ strokovna pomoč pri posameznih vprašanjih o vodenju splošnih knjižni� (individualno) in
obisk knjižni� na terenu;

̶ finančno in administrativno vodenje Združenja;
̶ koordina�ija delovanja upravnega in nadzornega odbora ter drugih delovnih skupin
združenja;

̶ izvajanje aktivnosti skladno z vsebinskim načrtom za tekoče leto;
̶ organiza�ija izobraževanj za direktorje splošnih knjižni�.

V letu 2025 bo pri izvajanju programa ZSK poudarek na sodelovanju z na�ionalno
koordinatori�o posebnih nalog OOK, ki bo s sodelovanjem vseh OOK izvajala koordina�ijo
razvojne dejavnosti splošnih knjižni� za knjižnični sistem.

V okviru koordina�ije razvojne dejavnosti splošnih knjižni� za knjižnični sistem bo poseben
poudarek na vlogi osrednjih območnih knjižni� kot nosilkah strokovnega razvoja slovenskih
splošnih knjižni�.

V realiza�ijo zastavljenih �iljev bodo vključeni relevantni deležniki na področju dejavnosti
splošnih knjižni� (MK, NUK, NSKD, ZBDS, ?OSE?, Oddelek za bibliotekarstvo in drugi).

V okviru ZSK bodo – tako kot vsako leto – tudi v letu 2025 delovalo 13 delovnih skupin in
komisij, ki jih sestavljajo direktorji splošnih knjižni� in drugi strokovni delav�i. Delovne
skupine na podlagi 27. člena Statuta ZSK imenuje UO ZSK, predlaga pa jih predsednik ZSK.
Z analitično obdelavo podatkov, s pripravo razvojnih in drugih kon�eptov, evalva�ij,
strokovnih podlag, o�en itn. delovne skupine oblikujejo podlage za doseganje ra�ionalnejših,
smotrnejših in kakovostnejših rešitev na področjih organiza�ije poslovanja, delitve dela,
razvoja informa�ijskega sistema, strokovnih rešitev in vseh drugih pro�esov na področju



delovanja splošnih knjižni�. Delovne skupine in komisije delujejo tudi z namenom
podeljevanja nagrad (najboljši projekti) in nazivov (»branju prijazna občina«) ZSK.

Predsednik je opozoril na potrebno »posodobitev« delovne skupine za konverzijo, saj so v njej
samo še trije člani od šestih zaposleni v knjižni�ah.

Skladno s potrebami dela ZSK oziroma splošnih knjižni� se bodo oblikovale tudi druge delovne
skupine in komisije ter posebne skupine, ki bodo v �elotnem na�ionalnem prostoru povezale
vse strokovne delav�e z določenih področij opravljanja strokovnega dela, in si�er, npr.
organiza�ija različnih oblik sodelovanja predstavnikov člani� ZSK s strokovnimi delav�i s
področja knjižnično-informa�ijske dejavnosti in z drugimi področji, ki so povezana s
knjižnično dejavnostjo in organiza�ija strokovnih dopolnilnih izobraževanj, srečanj, obiskov
sejmov in podobnih prireditev ter strokovnih ustanov.

Izpostavljena je bila delavni�a Design Thinking za dvig osebne in ekipne kreativnosti ter
učinkovitosti, vključuje prevod publika�ije, oblikovanje, tisk in izvedbo.

V letu 2025 bo potekalo tudi spremljanje, preučevanje, obravnavanje kulturne politike,
zakonodaje, podzakonskih aktov in strokovnih vprašanj ter oblikovanje mnenj, stališč in
predlogov o omenjenih temah (sodelovanje pri oblikovanju in implementa�iji podzakonskih
aktov, potrebnih zaradi sprememb zakonodaje); predlaganje kandidatov za različne nagrade in
priznanja s področij knjižnične dejavnosti in spodbujanja bralne kulture; sprotno oblikovanje
in preverjanje ugotovitev, stališč in zahtev, ki prihajajo na združenje z lokalne, regijske in
državne ravni; zastopanje člani� v odnosih do Vlade Republike Slovenije in pristojnih
ministrstev, ko gre za zagotavljanje materialnih pogojev za delo člani� ter oblikovanje izhodišč
za finan�iranje dejavnosti člani�.

Predsednik je nato predstavil še finančni del načrta (članarine, sredstva MK, prenosi prejšnjih
let, stroški dela, stroški delovanja, stroški projektov ipd.).

Predsednik delovnega predsedstva Uroš Mlinar je povedal, da se mudi s sprejetjem
programskega in finančnega načrta zaradi prijave naMinistrstvo za kulturo, in odprl razpravo.
Patri�ija Breznikar je vprašala, zakaj se je do mese�a novembra porabilo tako malo sredstev,
načrtovanih za leto 2024.

Predsednik ZSK je pojasnil, da se je zaradi zamenjave predsednika sredstva za izobraževanja
kasneje koristilo, Javnomnenjska raziskava o vplivu delovanja splošnih knjižni� v Sloveniji v
vrednosti 10.000, ki jo bo v okviru Delovne skupine ZSK za merjenje in vrednotenje delovanja
splošnih knjižni� izvedel Vali�on, pa se bo izvedla v tem mese�u.

Ker ni bilo več vprašanj, je Uroš Mlinar dal na glasovanje programski in finančni načrt za leto
2025. Soglasno (s 46 glasovi za) se sprejme naslednji

SKLEP 1: SKUPŠČINA POTRDI PROGRAMSKI IN FINANČNI NAČRT ZA LETO
2025.



AD3

UrošMlinar je povedal, da je na razpis za predsednika ZSK prispela ena vloga. Najprej je prosil
Marinko Kenk Tomazin, predstavni�o NO, da predstavi poročilo NO o delovanju ZSK, nato
pa je mag. Matjaž Eržen predstavil predlog UO glede obravnave prijavljenega kandidata.

Dr. Teja Zorko je vprašala, ali nista prispeli dve prijavi. Matjaž Eržen je pojasnil, da je
pošiljatelji�a druge prijave pred sejo kli�ala predsednika ZSK in umaknila vlogo. To je
naknadno potrdila tudi pisno.

Polon�o Baj� Napret je zanimalo, zakaj nismo dali možnosti predstavitve kandidata. Matjaž
Eržen je pojasnil, da so se o tem posvetovali z odvetniško pisarno.

Jolanda Železnik je poudarila, da smo Združenje vse knjižni�e. Vprašala se je, zakaj niso
pristopili k spremembi statuta, glede na to, da je morala Vesna Horžen podaljšati delo, ker ni
bilo prijavljenega kandidata. Poleg tega uradno nismo bili seznanjeni, da kandidata iz
prejšnjega razpisa Matej Strgaršek in Patri�ija Višnjeve� nista izpolnjevala pogojev. Opozorila
je, da se s tem izgublja ugled Združenja in knjižni� kot posamezni�. Opozorila je tudi na
neskladnost Statuta in Pravilnika o kandida�ijskem postopku. Vprašala je tudi, zakaj so zakrili
ime druge kandidatke, in tudi, zakaj niso obveščali o težavah pri delovanju predsednika.

Irena Škvarč je pripomnila, da smo pri lanskem razpisu vsi dobili prijavi Mateja Strgarška in
Patri�ije Višnjeve�, iz katerih je bila razvidna delovna doba na položaju vodenja knjižni�e.
Breda Podbrežnik meni, da če se bo združenje oslabilo, mi nimamo nobenega organa,
zaslombe, kamor bi se lahko obračali s svojimi težavami. Na NUK-u je bil ukinjen ?ezar, tudi
matične službe nimamo več.

Uroš Mlinar se je strinjal, da sta Statut in Pravilnik o kandida�ijskem postopku v neskladju in
da potrebujeta popravke.

Luana Male� je Jolandi Železnik pojasnila, da niso želeli skriti imena kandidatke, ampak so
spoštovali njeno željo, da se je ne imenuje.

Jolanda Železnik je predlagala, da se za začasnega predsednika imenuje Matjaža Eržena, nato
se nujno spremenijo pravni akti, šele nato se izpeljejo volitve. Uroš Mlinar se je ponovno
strinjal z Jolando Železnik in njenim predlogom.

Urška Lobnikar Paunovič je povedala, da je bil na eni prvih sej UO sprejet sklep, da se v 2025
prenovita statut in razni pravilniki.

Patri�ija Breznikar se je strinjala z Jolando Železnik, zakaj UO in NO nista dajala informa�ij,
kaj vse je šlo narobe pri delovanju predsednika. Meni, da bi se morala zaradi tega skli�ati
izredna skupščina.

Mileno Doberšek je zmotila netransparentnost delovanja UO in NO. Dodala je, da so javni
zapisniki najmanj, kar se lahko stori glede tega.

Matej Jazbinšek je povedal, da je bilo še pred poletjem sprejeto, da se preveri, kaj je z zaprtim
delom spletne strani, kjer bi bili zapisniki. Pojasni, da so uradne informa�ije posredno dajali,



kolikor so lahko. Po dnevu odstopa predsednika so se takoj lotili priprave razpisa. Zakaj je
predsednik odstopil, naj pove sam. Nikomur ni bilo v interesu javno blatenje.

Breda Podbrežnik se je strinjala z Jolando Železnik in Mileno Doberšek, poudarila pa, da ima
Matej Strgaršek težave z vodenjem.

Barbara Zupan� Oberwalder je povedala, da smo vsi mi nekako sokrivi za nastalo situa�ijo, saj
smo tako (iz)volili. Predlagala je še, da se zamenja odvetniško pisarno.

Jolanda Železnik je opozorila na čas, ki se je izgubljal, če so ugotovili, da delo ne poteka, kot
se pričakuje, zato bi morali ukrepati prej.

Irena Škvarč je povedala, da je predsednik nastopil delo 1. maja. Kone� avgusta so se sestali
člani UO in NO, da bi analizirati njegovo delo. Skli�ali so sestanek z njim in ga seznanili z
ugotovitvami. Njegova reak�ija je bila, da ni kos nalogi in da razmišlja o odstopu. Člani UO in
NO so ga spodbujali, da bodo skupaj zmogli, mu pomagali, in mu dali čas za pripravo načrta,
kako se lotiti dela. Po enem mese�u, tj. na naslednji seji, je predsednik podal odstopno izjavo.

Po zaključeni razpravi je bil soglasno (s 46 glasovi ZA) sprejet naslednji

SKLEP 2: SKUPŠČINA JEBILA SEZNANJENAS SKLEPI UPRAVNEGAODBORA.

Soglasno, s 46 glasovi, je bil sprejet tudi naslednji

SKLEP 3: SKUPŠČINA SPREJME SKLEP O ZAKLJUČKU KANDIDA-IJSKEGA
POSTOPKA ZA PREDSEDNIKA.

Ravno tako soglasno (s 46 glasovi ZA) je bil sprejet

SKLEP 4: ZA ZAČASNEGA PREDSEDNIKA, KI DELO OPRAVLJA DO NASTOPA
NOVEGA PREDSEDNIKA, SE IMENUJE MAG. MATJAŽA ERŽENA.

AD4
Ponovno se je odprla razprava o ustreznosti pravnih aktov.

Skupščina je s 45 glasovi za (1 oseba ni glasovala) sprejela
SKLEP 5: NOVELIRAJO SE POGLAVITNI PRAVNI AKTI ZDRUŽENJA.

Irena Škvarč se je zahvalila mag. Matjažu Erženu za prevzem funk�ije. Še aktualnega
predsednika se pozove, da pripravi poročilo za leto 2024. Skupščina je s 44 glasovi za (1 oseba
ni glasovala, 1 je vzdržana) sprejela

SKLEP 6: MATEJU STRGARŠKU SE IZPLAČA NEPORABLJEN DOPUST, DA BO
LAHKO PRAVOČASNO PRIPRAVIL ZAKLJUČNO POROČILO.

Nataša Koražija je opozorila na neaktivnost FB-profila Združenja. Ana Miličevič je
pripravljena skrbeti zanj, Nataša Koražija ji bo pri tem pomagala. Urška Lobnikar Paunović
bo vprašala sodelav�a za geslo.



Mag. Matjaž Eržen je povzel sklepe in se obvezal o izvršitvi želja, zahtev. Milena Doberšek,
ki so se ji pridružili še mnogi drugi, je predlagala, da se začasnemu predsedniku mag. Matjažu
Erženu za opravljeno delo izplača nagrada. UO bo pri pravni službi preveril, kako je to mogoče
izvesti, nato bomo na korespondenčni seji o tem sprejeli ustrezen sklep.

Prisotni so bili seznanjeni, da bo nova člani�a UO dr. Teja Zorko, ki bo nadomestila mag.
Matjaža Eržena.

Seja se je zaključila ob 12.20.

Zapisala: Nataša Koražija

Rogaška Slatina, 19. 12. 2024

Overovatelji�i zapisnika:

Irena Škvarč

Sonja Žakelj

Priloga:
- Lista prisotnosti
- Pooblastila za glasovanje
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